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Dobrý den, jmenuji se Veronika Štěpánková, dnes je 18. srpna a nacházíme se v obřadní síni 

městského úřadu ve Chřibské. Ráda bych vám s naším týmem představila dnešního hosta Josefa 

Navrátila. Mohl byste nám pro začátek sdělit své datum narození a něco málo o sobě? 

,,Narodil jsem se 7. března 1947. Narodil jsem se v Stvolínkách, to je obec na Českolipsku.‘‘  

Jaké jste měl dětství? 

,,Pohodový, protože jsem měl pohodový rodiče. Měl jsem sourozence, bylo nás pět doma. Já byl ten 

nejmladší.‘‘ 

Jaká je vaše nejhezčí vzpomínka ze základní školy? 

,,Rád vzpomínám na den, kdy jsme byly v devítce, tak jsme dělali takoví jako maškarní na rozlučku.‘‘ 

A jakou masku jste si tenkrát vybral vy? 

,,Kocoura.‘‘ 

Na co rád vzpomínáte z vojenského výcviku? Vyprávěl jste nám že jste byl na vojně v letech 1966 až 

1968. 

,,Když tady byly ruští vojáci, tak jsme nesměli ven. V kasárnách na bráně běloruský tank a my 

nevěděli, jak máme proti nim bojovat, protože jsme neměli co dělat víceméně. Tak jsme vymysleli, že 

jsme šli do kuchyně, tam ještě byly tenkrát v té době byly velký bochníky chleba dvoukilový ne jako 

teď ty malí, tak jsme ho v půlce rozřezali, aby byl co největší ten krajíc na to jsme dali vepřovou 

konzervu, cibuli a hrstku toho masa a dvěma rukama bylo nás šest vojáku, tak jsme to dvěma rukama 

drželi, otevřeli jsme bránu a pak jsme tam jako pózovali a oni tam čtyři dny nejedli, takže měli hlad a 

my tam jako blby s tím chlebem namazaným a masem. Oni na nás koukali prvně a potom naskákali 

do tanku a s kulometem začali jako naprázdno jezdit a my utíkali odtamtud pryč.‘‘ 

Podle informací o našem městě víme, že jste se starostou stal v roce 1994. Jak to proběhlo? 

,,Po volbách. Já byl zrovna v Hamburku a když jsem volal domů, jak to vypadá, a když jsem se zeptal, 

jak dopadly volby, tak mi bylo oznámeno, že bývalý starosta se nedostal do zastupitelstva. Tak se mě 

zeptali po telefonu co já na to kdybych byl starostou, tak jsem řekl že jsi to rozmyslím a byl jsem 

zvolen a byl jsem tady šestnáct roků.‘‘ 

Co považujete jako svůj největší úspěch z dob kdy jste byl starostou. 

,,Dostal jsem takovou malou medaili od amerického velvyslance ze společnosti Jana Masaryka.‘‘ 

A za co jste jí dostal? 

,, To mně udělila společnost Jana Masaryka za to  období co jsem tady dělal starostu, co se tady 

všechno udělalo, tak usoudili, že bych mohl dostat takovou malou medaili.” 

Máte nějakou výtku na dnešní dobu?   

„ Upadá trochu zájem o tu činnost veřejnou, jako nemyslím politickou nebo to ale i ty spolky, nejde 

jenom o hasiče, to víme, že hasiči mají problémy a támhle to, takže takový to scházení, nějaký spolky, 



tak jako hodně ochabuje, protože ty mladý nechci to svádět na internet nechci to svádět na mobily, 

ale ten život máte jiný. My jsme byli víc venku.  

A vzkaz od pana Navrátila pro dnešní mladou generaci zní. Setkávejte se a tvořte společné 

vzpomínky. 

 

 

 

 

 


